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Danescu: Reformele structurale trebuie facute, indiferent daca ai criza sau nu

Reformele structurale trebuie facute, indiferent daca exista o criza sau nu, pentru ca noua normalitate este

sa fii mereu pus în fata unei crize, sustine Florin Danescu, presedintele Asociatiei Române a Bancilor

(ARB).

 

"Noi, ca industrie, astazi venim cumva, dupa aceste complicatii ale crizelor suprapuse. Avem asa o istorie în care

parca am vorbit mai mult despre crize, în anii care s-au scurs, poate în ultimii 15 ani, si uitam întotdeauna despre

reforme. Pentru ca nu avem timp. Pentru ca vin crizele si asteptam asa o perioada de liniste si pace sa facem

reforme structurale. Eu cred ca trebuie sa renuntam la aceasta asteptare si reformele structurale trebuie facute,

indiferent daca ai criza sau nu, pentru ca noua normalitate este sa fii mereu pus în fata unei crize. Şi daca decontam

o crestere a bunastarii în România, nu la cele mai bune cote, chiar daca am plecat de la 30% din media europeana a

bunastarii ca PIB pe locuitor si am ajuns la doua treimi din aceasta gratie, deci am crescut, am evoluat, suntem mai

bine. Întrebarea care se pune unde am fi putut fi? Şi daca tot cu acesti indicatori sunt plasati la coada Europei,

atunci înseamna ca putem face mai mult si ne întoarcem la aceste reforme structurale", a declarat miercuri Florin

Danescu, la cea de-a 25 editie a Forumului Bancar Român.

 

El a afirmat ca randamentul capitalurilor industriei bancare nu a depasit niciodata randamentul la capitaluri al

celorlalte industrii, ba chiar s-a situat în jur de jumatate din ele. Florin Danescu a mentionat ca si înainte de crize

era un lucru obisnuit ca profitul întregii industrii bancare sa se situeze sub cel al unui singur jucator din energie.

Totodata el a mentionat ca profiturile nu se exporta, ci ramân în investitii în sectorul bancar.

 

La rândul sau, Radu Gratian Ghetea, presedintele Consiliului de Administratie al Libra Internet Bank, a spus, în

ceea ce priveste fuziunile si achizitiile în sistemul bancar, acest lucru ar putea sa se întâmple peste 2 - 3 ani. El

sustine ca piata româneasca va fi în continuarea suficient de atractiva astfel încât sa nu existe iesiri ale unor

jucatori. În cazul crizei precedente, iesirile din piata au fost legate nu de piata româneasca, ci de faptul ca bancile

mama aveau unele probleme pe piata de acasa.

 

Pe de alta parte, Ion Stan, prim vicepresedinte executiv, Alpha Bank România, a declarat ca nu stie sa fi existat o

perioada de timp mai mare de 5 - 6 ani fara o criza de un anumit tip, astfel ca rezilienta sistemului bancar a fost

dovedita de bancile din România. 
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